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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Pontosan mire fordítják a gyermekétkeztetés 82 
milliárd forintját?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Jövőre  minden  eddiginél  több  forrást,  82  milliárd  forintot  fordít  a  kormány  szociális
gyermekétkeztetésre  -  közölte  az  Emberi  Erőforrások Minisztériumának parlamenti  államtitkára
Rétvári Bence. Sőt hozzátette, hogy 2010-ben még 29 milliárd forint jutott erre a célra.

Ez valóban kimagasló teljesítmény, csak sajnos nem teljesen igaz ebben a formában. Egyrészt pl:
2012-ben is még mindig 29 milliárd forint körül volt az intézményi étkeztetés állami támogatása. A
nyári étkeztetésre is ugyanakkora összeget különítettek el ekkor, mint az utolsó szocialista kormány
idején: 2,4 milliárd forintot.

Másrészt a költségvetés számai között eleve nehezen megtalálható összegek, a gyermekétkeztetés
finanszírozásának változása miatt is, csak fenntartásokkal vethetők össze a korábbi évekkel. Ennek
ellenére az elmúlt évek adatai alapján az látható, hogy rendre alulteljesültek az előirányzatok, már
amelyik évről van adat, hiszen a kormány sajátos költségvetés-tervezési politikájának köszönhetően
úgy születik meg adott esetben a 2020. évi költségvetés, hogy még a 2018-as év teljesítési adatait
sem tudjuk.

A gyermekétkeztetésre fordított kiadások összege 2012-2020

(millió forint)

Előirányzat Teljesülés



2012

Intézményi:
254,5 + 29 509,9 = 29 764,4
Nyári: 2 400,0
Összesen: 32 164,4

Intézményi: 251,2 +?
Nyári: 2 282,3
Összesen: ?

2013
Intézményi: 44 799,3
Nyári: 2 400,0
Összesen: 47 199,3

Intézményi: 43 594,4
Nyári: 2 385,7
Összesen: 45 980,1

2014
Intézményi: 52 639,6
Nyári: 2 640,0
Összesen: 55 279,6

Intézményi: 52 213,6
Nyári: 2 593,5
Összesen: 54 807,1

2015
Intézményi: 61 000,0
Nyári: 3 000,0
Összesen: 64 000,0

Intézményi: 61 061,2
Nyári: 2 888,7
Összesen: 63 949,9

2016 71 740,0 (nincs bontás) 70 265,1 (nincs bontás)

2017
Intézményi: 67 240,0
Szünidei: 6 670,4
Összesen: 73 910,4

Intézményi: 66 815,6
Szünidei: 3 759,4
Összesen: 70 575,0

2018
Intézményi: 72 634,3
Szünidei: 6 670,4
Összesen: 79 304,7

nincs adat

2019 78 974,0 (nincs bontás) nincs adat
2020 82 482,2 (nincs bontás)
Zárszámadási és költségvetési törvények

Hosszú évek küzdelme után néhány éve végre lehetővé tette a kormány,  hogy minden szünidei
időszakban igényelni lehessen a szociális étkeztetést a rászoruló gyermekek részére. Igaz ez sem
működik kifogástalanul, hiszen sokan információhiány miatt nem igénylik a támogatást a jogosultak
közül,  vagy  az  önkormányzat  meg  sem  szervezi  azt,  így  esélyük  sincs  hozzájutni  a  szünidei
étkeztetéshez. Sőt, a tényleges adatok sem ismertek: az EMMI egy válaszában maga írta le, hogy
lényegében  fogalma  sincs  mennyi  gyermek  részesült  ténylegesen  szünidei  étkeztetésben  adott
időszakban (K/6479/1.).

Ezzel együtt is biztos, hogy a szünidei étkeztetésben évről évre kevesebb gyermek részesül, mivel
egyre kevesebb gyermek után adnak le igénylést az önkormányzatok, ez a tárca korábbi válaszaiból
is kiderül. A leghosszabb időszakot, a nyári szünidőt nézve az látható, hogy

- 2016 nyarán 140 228, 

- 2017 nyarán 139 238, 

- 2018 nyarán 133 395, 

- 2019-ben pedig már csak 120 580 gyerek után igényeltek támogatást. 

A szünidei étkeztetésnél az egy lakosra jutó adóerő-képesség alapján számított támogatás mértéke
évek óta változatlan, a legnehezebb helyzetben lévő településeken 570 forint/étkezési adag, és ez
jövőre sem változik.
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Nem teljesen világos, hogy az évek óta változatlan fajlagos összegek mellett, a csökkenő szünidei
étkezést  igénylők  száma  és  az  eleve  csökkenő  gyereklétszám  ellenére,  miért  nő  tovább  az
étkeztetésre fordított költségvetési kiadások mértéke. Ha valóban a gyermekek étkeztetésére, akár a
minőség javítására fordítják az állami támogatást, akkor semmi gond, de valóban csak erre költik a
pénzt?

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Pontosan mire és hogyan kerül felhasználásra a gyermekétkeztetés 82 milliárd forintja? 

- Miért nem követik nyomon a kiadások felhasználását?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. július 10.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP) 
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